Skloňování substantiv mužského rodu životného
Zařaďte ke vzorům a doplňte: Chovat (pštrosi) není nic jednoduchého. Řešil problémy se známými (manžel). V zahradě žili bílí (páv). Je bezohledné roznášet (bacil). Pohádal se s (přátelé). Nikdy nevěřil na (andělé). 
A) 3. a 6. pád sg. – koncovky –u, -i, -ovi (Otovi Svobodovi, panu inženýru/ovi Pavlu Horákovi)
Doplňte: Dej to (pan Zdeněk Král). Včera mluvil o (Eda Procházka). Zavolej zítra (Tomáš). Zmínil se o (spisovatel Karel Hynek Mácha). Napsal zprávu (pan předseda Ota Pospíšil). Listiny byly předány (prezident Václav Havel). 
B) 5. pád sg. – koncovky –če vs. –ce (lovče, pane zástupce), koncovka –u (biologu, hříšníku)

Utvořte 5. pád: vážený pan porotce, milý otec, velký vojevůdce, syn Michal, můj jediný rádce, velký znalec, spolehlivý druh, blízký člověk, moudrý náčelník, král Jindřich, slavný psycholog, koncertní umělec, ten sobec, statečný zachránce

C) 1. p. pl. – koncovky –i, -é, -ové

Utvořte 1. pád pl.: hráč, adresát, ekonom, učitel, ostrovan, filosof, Pražan, diplomat, akrobat, husita, turista, hrdina, despota, Ital, Čech, vlk, datel, medvěd, David, bratr Čapek, kněz, host
Která koncovka převažuje u jmen zakončených na –an a –tel?



zakončených na –ita, -ista

u názvů zvířat

zakončených na –ota, -eta

u vlastních jmen a příjmení
D) 6. p. pl.  – koncovky –ech, -ích (pánech, klucích, hoších)
Utvořte 6. pád pl.: lékař, Belgičan, černoch, papež, šerif, Němec, hráč, Francouz, fyzik, biolog, jedináček, průvodce, monarcha
E) Ostatní případy:

Doplňte: Měli bychom (člověk) ukázat, že je máme rádi. Biskupům a (kněz) byly uloženy povinnosti. Sníh sahal (kůň) až po kolena. Viděli jsme obrysy obou (kůň). Vyprávěl pověst o pronásledování českých (bratr). Svěřila se svým (přítel). 
